
Initiativärende till Kulturnämndens sammanträde 2024-01-22: 

Uppdatera förutsättningarna för att göra Borås till 
en fristadskommun 
På kommunstyrelsen 2024-01-15 besvarades initiativet ”Red ut situationen om fristad för 
konstnärer” från Vänsterpartiet. Bakgrunden är att Kommunfullmäktige 2016 biföll en 
motion från Vänsterpartiet, varpå Kulturnämnden fick i uppdrag att handlägga frågan och att 
genomföra en utredning kring vad det innebär för åtagande att vara en fristad för förföljda 
konstnärer, samt omfattning och utformande av arbetet. Denna utredning gjordes och 
sändes till KS 2017 med önskemål om att få tilldelat resurser, varpå ingenting därefter 
hände. 

Med anledning av Vänsterpartiets initiativ fattade KS på samma sammanträde 2024-01-15 
att tillsända kulturnämnden en skrivelse. Denna skrivelse bör väl anmälas till kulturnämnden 
vad det lider, men vi kan kort sammanfatta den med att KS anser att det i nuläget inte finns 
resurser att tillföra kulturnämnden för att skapa den organisation som utredningen föreslår. 

Vi tycker att det är bra att Kommunstyrelsen besvarar Kulturnämndens skrivelse efter sju år, 
men då det inte finns något annat beslut fattat i Kommunfullmäktige förutsätter vi att 
uppdraget om att göra Borås till en fristadskommun lever vidare. 

Under dessa sju år som har passerat sedan utredningen gjordes har säkerligen 
förutsättningarna och omvärlden förändrats, varför vi anser att en uppdaterad utredning bör 
göras. 

Med hänvisning till ovanstående föreslår Vänsterpartiet: 

- Att kulturnämnden gör en ny utredning av förutsättningarna för att göra Borås till en 
fristadskommun för förföljda konstnärer 

 

För Vänsterpartiet i Kulturnämnden 

Peter Wiberg och Linda Johansson 

 


